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FS FOCUS onderscheidt zich op twee terreinen
van de overige studieverenigingen die in deze
serie tot nu toe aan bod zijn gekomen. Ten eer-
ste: de Maastrichtse vereniging heeft het hoog-
ste aantal vrouwen in het bestuur (de helft).
Ten tweede: dit bestuur heeft ook de meest
internationale samenstelling. Want van de zes
bestuursleden zijn er twee Duits. Een van hen
is het Nederlands redelijk machtig, de ander
begrijpt naar eigen zeggen ‘vijftig procent van
het gesprek’. Daarom vindt het interview
behalve in het Nederlands ook deels in het

Duits en in het Engels plaats. Engels is overi-
gens ook de taal waarin de colleges op de eco-
nomische faculteit worden gehouden.

Vrouwen
FS FOCUS bestaat ruim een jaar. Het is een van
de vier studieverenigingen van de economische
faculteit van Maastricht. Maik Termeer is
voorzitter. Hij volgt de studierichting finance.
Secretaris is Ellen van Ham. Zij studeert
accountancy. Juri von Randow is penning-
meester en student finance. Mariska van den

Educatie

’Je bent
gek 
als je
niet lid
wordt’
Welke studieverenigingen

bestaan er binnen de

accountancystudie? Wat zijn

hun drijfveren? Vragen die

aan bod komen in een korte

serie. Deel 5: FS FOCUS van

de Universiteit Maastricht.
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V.l.n.r. Patrizia Kokot, 
Juri von Randow, 
Mariska van den Haak, 
Maik Termeer, Ellen van Ham
en René Keijers: “Accountancy
is beslist geen vak voor 
alleen maar mannen.”
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Haak is belast met de organisatie van de diver-
se activiteiten van FS FOCUS. Ook zij studeert
accountancy. Hetzelfde doet Patrizia Kokot.
Binnen het bestuur is zij verantwoordelijk
voor de externe contacten, evenals René
Keijers. Hij studeert finance.
Kortom, drie vrouwen in het bestuur die allen
accountancy studeren. Waarmee de dames
gezegd willen hebben dat ‘accountancy beslist
geen vak voor alleen maar mannen is’.
Waarvan akte.

Luxeprobleem
FS FOCUS kent een hoge organisatiegraad. 
De helft van de studenten aan de economische
faculteit is lid. Maar de studievereniging heeft
de ambitie om uiteindelijk een organisatie-
graad van honderd procent te bereiken. Als een
goed voorzitter weet Maik Termeer het belang
van het lidmaatschap overtuigend te verkopen.
“Wij zijn de ideale verbinding tussen de stu-
denten, de faculteit en het bedrijfsleven. 
We organiseren diverse activiteiten waardoor
je als lid in contact kunt komen met potentiële
werkgevers. Daarnaast geeft het lidmaatschap
recht op allerlei aantrekkelijke kortingen, zoals
op studieboeken. Je bent eigenlijk gek als stu-
dent als je geen lid wordt van FS FOCUS.”
Volgens Mariska van den Haak kent de vereni-
ging een luxeprobleem. “We hebben veel leden
die actief willen worden. Helaas is er maar een
beperkt aantal functies in de diverse commis-
sies. Het gebeurt dan ook regelmatig dat we
tegen studenten moeten zeggen: geweldig dat
je actief wilt worden, maar er is nu even geen
functie vacant. We schrijven je naam op en we
bellen nog.”
Tot de activiteiten die FS FOCUS jaarlijks 
organiseert behoort een big four-tour voor de
studenten accountancy. Het afgelopen jaar
werden de kantoren van de big four in
Eindhoven bezocht. En de studenten finance
konden onder andere deelnemen aan de
Frankfurt Banking Tour.

Beleggingsclub
Dat FS FOCUS zich voor haar activiteiten ook
op Duitsland richt, is niet verwonderlijk.
Veertig procent van de studenten is afkomstig

uit dat land. Waarom is de Universiteit van
Maastricht zo populair onder Duitsers?
Patrizia Kokot geeft een reden die verrassend
is, gezien de klachten die doorgaans worden
geuit op het Nederlandse onderwijs. “Het
voordeel van Nederland is dat je hier in vier
jaar kunt afstuderen. De universiteiten hier
hebben meer geld. Vanwege de kleinere bud-
getten moet je in Duitsland maar afwachten of
je tot een bepaald college wordt toegelaten.”
Patrizia Kokot is verantwoordelijk voor de con-
tacten met het bedrijfsleven in Duitsland. “De
studie economie in Maastricht heeft een goede
naam in Duitsland. Dat heeft uiteraard posi-
tieve gevolgen voor de carrièrekansen van stu-
denten die hier op de universiteit hebben
gezeten. Zo werkt bijvoorbeeld op het kantoor
van Shell Duitsland in Hamburg een heel con-
tingent voormalige studenten uit Maastricht.”
Opmerkelijk is dat aan één bepaalde activiteit
van FS FOCUS alleen maar Duitsers deelnemen:
de beleggingsclub Sigma. Alhoewel Juri von
Randow zich haast te zeggen dat dit volgens
hem toeval is. “Sigma belegt in twee portfolio’s.
In totaal nemen vijftig studenten daaraan deel.
Het is een activiteit waaraan natuurlijk iedereen
kan meedoen. In de praktijk blijken het echter
alleen Duitsers te zijn die beleggen. Waarom dat
zo is? Ik weet het niet. Wellicht vinden de
Nederlandse studenten de vijfhonderd euro die
ze moeten betalen als entreegeld te hoog.”

Kort mandaat
Het bestuur van FS FOCUS wordt voor een
periode van een halfjaar gekozen. Het oude

bestuur voert hiertoe sollicitatiegesprekken
met kandidaten waaruit men vervolgens een
keuze maakt. Een mandaat voor een halfjaar is
kort, in vergelijking met andere studievereni-
gingen, waar de bestuursleden doorgaans voor
een jaar worden gekozen. René Keijers: “Dat is
nu eenmaal statutair zo bepaald. Overigens
staat het iedereen vrij om zich vervolgens weer
verkiesbaar te stellen. Wij willen met deze
ploeg ook zeker het jaar vol maken. En vergeet
niet dat in de bachelor-master-structuur die
nu wordt ingevoerd studenten in een relatief
korte tijd veel moeten doen voor hun studie.
Dan is het nog niet zo slecht dat je je niet voor
een jaar maar slechts voor een halfjaar aan het
bestuur moet verbinden.”

Verwachtingen
Wat kan er worden verbeterd in de studie?
Deze vraag leggen we voor aan de bestuursle-
den die accountancy studeren.
Patrizia Kokot: “Ik wil dat er ook aandacht
wordt besteed aan de allerlaatste ontwikkelin-
gen binnen het vak, zoals bijvoorbeeld social
accounting en history of accountancy. 
Daar zou in het gehele curriculum meer 
aandacht aan moeten worden besteed.”
En wat zou je veranderen in de beroepsprak-
tijk, als je de mogelijkheid had? Ellen van
Ham: “Ik zou de kloof dichten tussen de ver-
wachting die de samenleving heeft ten opzich-
te van accountants en wat ze werkelijk
kunnen. Ik denk dat het NIVRA duidelijk moet
aangeven wat een accountant doet, maar met
name ook wat een accountant niet doet.” ■
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